
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer har d. 11. maj 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1 (L 179) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmål nr. 1: 

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 10/5-16 fra Sammenslutningen 

af Danske Småøer og 16 kommuner m.fl., jf. L 179 - bilag 4.” 

Svar: 

Jeg er klar over, at der kan være en række konkrete forhold på de enkelte øer, som 

kan medføre forskellige behov og ønsker til udformningen af den nye ordning.  

 

Derfor lægges der op til, at den konkrete udmøntning af den nye ordning tilrettelæg-

ges lokalt. Det gælder eksempelvis fastlæggelsen af takststrukturen.  

 

Imidlertid er det vigtigt at sikre, at de afsatte midler til nedsættelse af færgetakster for 

passagerbefordring til og fra øer kan få størst mulig effekt.  

 

Forslaget fokuserer derfor på de perioder, der grænser op til skolernes sommerferie. I 

de perioder er der det største potentiale for øget turisme på øerne. Uden for skolernes 

sommerferie er der ofte ledig kapacitet på færgerne og ledig overnatningskapacitet på 

øerne. Ved at undtage skolernes sommerferie, hvor antallet af turister typisk i forvejen 

ligger højt, kan det samtidig modvirkes, at ordningen bidrager til at skabe kapacitets-

problemer på de enkelte færgeruter. 

 

En afgrænsning af de perioder, hvor tilskuddet kan anvendes, er desuden med til at 

sikre, at takstnedsættelserne bliver mere mærkbare, end hvis der er mulighed for at 

fordele tilskuddet over en længere periode.  
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